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Hores clau a l’Ajuntament. Avui
mateix, les 13 assemblees de la
CUP votaran si avalen definiti-
vament el suport cupaire a la
modificació pressupostària del
govern de Colau, després que
BComú hagi acostat posicions
amb els anticapitalistes durant
dues setmanes intenses de ne-
gociacions. Tant és així que ahir
alguns mitjans ja donaven per fet
l’acord, tot i que caldrà esperar a
avui al vespre per conèixer el ve-
redicte de les bases cupaires.

Després que Colau hagués
obtingut el sí d’ERC i PSC, en unes
negociacions que no van ser sen-
zilles, faltava el suport, o com a mí-
nim l’abstenció, dels regidors an-

ticapitalistes. Amb el vistiplau de
socialistes i republicans, la suma
a favor de la modificació pressu-
postària era de 20 regidors, a un
de la majoria necessària per apro-
var els comptes. La CUP, però, va
deixar clar aleshores que no eren
uns comptes de “ruptura”. Des-
prés del no cupaire només que-
dava una possibilitat, que de se-
guida va quedar clar que era re-
mota: arribar a un acord amb Ciu-
tadans. Les condicions que va
posar Carina Mejías, la cap de fi-
les de la formació taronja, feien in-
viable l’acord. Així doncs, la re-
núncia del govern a negociar
aquesta ampliació pressupostària
amb CiU ha provocat que, ara ma-
teix, tot depengui de la CUP. 

Tot plegat va provocar que
dilluns 25 d’abril el govern de-
cidís suspendre el Ple extraor-
dinari que havia programat per

a la una del migdia, en el qual
s’havia de votar la modificació
pressupostària, per no perdre la
votació. Les negociacions amb la
CUP, però, van continuar –sen-
se tantes “presses”, com dema-
naven els cupaires– i a hores d’a-
ra s’albira un possible vot favo-
rable dels anticapitalistes a l’am-
pliació de 275 milions d’euros
del pressupost vigent i que fi-
nalment es debatrà en un Ple de-
cisiu que s’ha avançat de di-
vendres a demà dijous. 

ADÉU ALS ‘ANTIAVALOTS’?
Les contrapartides encara estan
per veure, però, segons sembla,
Colau hauria acceptat diverses de
les demandes cupaires, com el po-
lèmic compromís de dissoldre
la Unitat de Suport Policial (USP)
de la Guàrdia Urbana, un cos que
la CUP assimila als antiavalots

dels Mossos d'Esquadra. Sigui
com sigui, el govern hauria pre-
ferit acceptar demandes com
aquesta abans de posar en risc el
seu programa de govern. 

I és que, sense la modificació
pressupostària, les conseqüències
als barris de la ciutat haurien es-
tat importants. D’ella en depenen
la partida de 15 milions d’euros
per engegar la construcció de
dues estacions de l’L10 del metro
a la Zona Franca o el pressupost
per desencallar el trasllat de la
presó Model. Es tracta de dues
mesures que el govern havia pac-
tat amb ERC. En el mateix sen-
tit, també en depenen els com-
promisos que havia arrencat el
PSC a Colau: els 15 milions per co-
brir la Ronda de Dalt, els 17 mi-
lions per a la reforma de Pere IV
i els 11 milions per a la transfor-
mació de la Meridiana. A banda

de tot aquest conjunt d’inver-
sions també estaven en suspens
noves polítiques socials destina-
des a combatre la pobresa o no-
ves ajudes per als aturats. 

La situació dels darrers dies
havia fet créixer la tensió entre els
diferents grups municipals. Fins
i tot Jaume Collboni, líder del
PSC –partit que podria acabar en-
trant al govern–, havia pronun-
ciat dures paraules adreçades di-
rectament a Colau. També ho
havia fet el cap de l’oposició, el
convergent Xavier Trias, denun-
ciant que el “govern Colau està as-
segut en l’autoritarisme, l’arro-
gància i els prejudicis ideològics”
i titllant de “fracàs” l’intent –fins
ara frustrat– del govern d’acon-
seguir l’ampliació pressupostària.
Potser avui tot plegat pot acabar
molt diferent. Un cop més, tots
pendents de la CUP.

En mans de la CUP
» Les 13 assemblees del partit a Barcelona voten avui si avalen definitivament el suport als pressupostos

» El Ple decisiu per aprovar la modificació de crèdit de Colau s’avança de divendres a demà dijous

Arnau Nadeu / Albert Ribas
BARCELONA

La CUP havia fet públic en els últims dies un llistat de demandes per donar suport a l’ampliació pressupostària. Infografia: Línia
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4El poble (no) sempre té la raó
per Jordi Lleal

A Sant Adrià de Besòs fan una
recollida de firmes perquè s’o-
posen a un nou tanatori que es
construirà al costat de la ron-
da litoral, on es farà un forn cre-
matori. Al·leguen que serà per-
judicial per la salut del veïnat,
que escampen mercuri dels
empastaments dentals, isòtops
si el cadàver ha estat tractat
contra el càncer amb radia-
cions, grans quantitats de CO2
a l’aire i pudors pestilents. El
més greu és que hi ha partits de
l’oposició que s’apunten a la
festa per tal de tenir protago-
nisme i pensar que poden gua-
nyar uns quants vots. 

Siguem seriosos. Un cre-
matori no podria posar-se en
marxa sense els pertinents
permisos. Un de fonamental és
el que dóna la Direcció Gene-
ral de Qualitat Ambiental de la
Generalitat, que imposa uns lí-
mits d’emissions a l’atmosfe-
ra. Vull de tot, però lluny de

casa, vull electricitat però les
centrals allà a Tarragona i que
me la portin amb unes torres
i cables empastifant valls i
muntanyes, vull contenidors
de brossa però una mica més
avall de casa meva, vull para-
da d’autobús però una mica
més amunt d’on visc, vull un
hospital però allà dalt de la
muntanya que no em molestin
les sirenes, vull una depura-
dora d’aigües residuals però
allà baix a la platja, vull un
campanar bonic però amb les
campanes mudes, vull el que
sigui però que a mi no em mo-
lesti i ja s’ho faran. 

Això sí, després em quei-
xaré quan em toqui anar a
l’hospital, al cementiri o el que
sigui que no hi ha dret que tot
està molt lluny i diré: Maleït
ajuntament, tot m’ho posa ben
difícil! Tindré o no tindré raó?
Jutgeu vosaltres mateixos, però
sigueu equànimes!

Un diari participatiuUn diari plural

per Jordi Fexas i Massanés (ERC Sants-Montjuïc)

4Pla d’equipaments ja

Joan de Sada, l’Orfeó, la Satalia,
Palau de la Premsa, la Lleialtat,
Can Batlló, carrer Diputació,
carrer de l’Energia i la Química...
Tots aquests noms correspo-
nen a espais al districte on en
aquests moments tenim plani-
ficats, en execució  o en previsió,
més de 35.000 m2 destinats a
equipaments públics que hau-
rien de ser una realitat en els
anys vinents.

Al districte tenim barris que
necessiten i reivindiquen més
equipaments de tot tipus, i n’hi ha
fins i tot algun, com el meu, que
com que no en tenim cap ja no sa-
bem quin ha de ser el més priori-
tari. Potser Badal és el cas més des-
carnat i difícil de satisfer per molts
motius que ara no són l’objectiu
d’aquest article.

La qüestió de fons és que per
un costat tenim,  cosa que és una
bona notícia, una perspectiva am-
biciosa pel que fa a la dotació de
més equipaments bàsics per als
nostres veïns i veïnes en un futur
immediat o proper.  I tot, cal dir-
ho, gràcies a la feina i la tenacitat

dels veïns i veïnes més compro-
mesos dels diferents barris del Dis-
tricte. I per l’altre, que tot això ho
anem fent  i bastint sense el mínim
de pla i projecte de planificació que
en serveixi encara que sigui només
d’orientació.

Un equipament  públic té tres
casuístiques importants; el sòl on
ubicar-lo, els usos i el pressupost.
En aquests 35-40.000 m2 dels
que parlàvem, el primer element
en la major part dels casos és l’ú-
nic que està resolt. En manquen
dos. El primer sempre és el més
complicat, ja que el pressupost es
busca, els usos es defineixen però

el sòl, si no hi és, no es pot in-
ventar ni aconseguir.

Amb això vull dir que en els
pròxims temps seguirem en l’es-
tadi de definir els usos d’aquests
equipaments entre tots i totes.
En la majoria de casos ja sabem o
sabíem el que hi volem en cada
lloc.  Que tots hi diguem la nostra
i que ho debatem entre tots ho tro-
bo perfecte i és el que reivindico. 

Ara bé, m’agradaria dema-
nar  un cop més al govern del dis-
tricte que agilitzi sense dilació el
Pla d’equipaments del Districte. O
en el seu defecte un estudi, més
modest si cal, que amb el rigor tèc-
nic necessari ens detecti i situï les
necessitats d’equipaments en cada
territori en funció de les seves ca-
racterístiques i particularitats. I
amb això podem donar-li un mí-
nim de rigor al debat veïnal sobre
els equipaments de futur als nos-
tres barris.

El debat, la participació i la
democràcia són molt boniques
però sense informació transpa-
rent, rigorosa i de qualitat és in-
eficient, pel cap baix.

La participació i la 

democràcia són molt

boniques però sense

informació transparent

hi ha ineficiència

@AlbertGiol: El TC, amb això de les im-
pugnacions, ha pres la iniciativa en la 
desconnexió. Ens recorda que les lleis
catalanes ja no s'apliquen a Espanya.

@BernatDedéu: Si no aprofitem el buit
de poder i aquesta campanya electoral
espanyola tan xarona i ‘cutre’ per ser in-
dependents, és que no ho mereixem...

@PepPrieto: Dia de la llibertat de
premsa. En un món normal, ambdós con-
ceptes serien un de sol i no caldria tenir
un dia per reivindicar-lo.

Opinió en 140 caràcters

Parlen els
veïns

Gabriela
“No em sembla bé.
Crec que hi ha de-
lictes que no poden
prescriure, però som
en un país on hi ha
una justícia molt
particular. Per altres

denúncies de casos molt menors hi ha gent
que rep més càstig. També crec que l’es-
cola no s’ha comportat correctament.”

Ignasi
“Vaig estudiar als
Maristes i va ser el
meu professor d’e-
ducació física. Crec
que si fets com
aquests prescriuen,
tot plegat pot pro-

vocar que es puguin repetir en altres ca-
sos. S’haurien de jutjar totes les denún-
cies i aplicar el càstig més dur possible.”

Anna
“No ho entenc. Per-
sonalment crec que
m’agradaria que, si
m’hagués passat a
mi, se’m tingués en
consideració encara
que hagués passat fa

molt temps. Aquesta mena de fets s’han
de jutjar per la seva gravetat, no pas pel
temps que hagi passat.”

Adrià
“Òbviament hi ha
una errada al Codi
Penal. Aquest tipus
de delictes amb un
índex de reinserció
tan baix no haurien
de prescriure mai.

Hi hauria d’haver altres sistemes de de-
tecció i voldria saber com s’hauria actuat
en una escola no vinculada a l’església.” 

Què en penses que Joaquín Benítez només sigui investigat per 4 denúncies?
per Pau Arriaga
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De mica en mica la nostra societat
està promocionant l’hàbit de fer
esport. Actualment, les federa-
cions esportives mantenen i incre-
menten els joves que practiquen
diferents esports, com per exem-
ple el bàsquet. No només els més
joves! Els darrers anys s’ha donat el
boomdel running, les trails, els tria-
tlons, el pàdel... i molta gent, mit-
jançant clubs privats, gimnasos o
pel seu compte en practiquen
algun. Aquí trobem persones que
no han fet esport fins als 35-40
anys i s’estan iniciant, o bé que en
aquesta edat han deixat de com-
petir en el seu esport i se sumen a
fer aquests altres.

Per acompanyar l’esportista i
assessorar-lo entren diferents fi-
gures: Preparador físic, traumatò-
leg, nutricionista, psicòleg, coach
esportiu... i evidentment el fisio-
terapeuta. La fisioteràpia incideix
en els esportistes no només pro-
fessionals que hi dediquen mol-
tes hores, tant en esports d’equip
com individuals; sinó que també
en esportistes més amateurs,
que hi dediquen menys hores
setmanals. 

En què afecta la fisioteràpia?
La fisioteràpia té una incidència
en molts moments i de forma
contínua: - Prevenció/educació de
l’esportista - Ajuda a la cura de la

lesió/molèsties - Readaptació a
l’entrenament  - Manteniment /
control, durant la tornada a la
pràctica esportiva dins de l'esport,
el que acostumem a trobar-nos
són: lesions musculars, endinoses
i lligamentoses. 

Aquestes, en un alt percen-
tatge afecten les extremitats in-
feriors. Eines que tenim? Gel,
kinesiotapping, termoteràpia,
crioteràpia, electroteràpia. La
correcta utilització i combinació
d'aquestes serà clau per fer el
millor tractament.

Més informació a:
centre.wellness@glothink.com

Catalunya es caracteritza  per
tenir un gran teixit empresarial
configurat per petites i mitjanes
empreses. Davant d’aquesta re-
alitat i considerant que una de
les missions de la universitat és
l’apropament al territori i la im-
plicació en el seu desenvolupa-
ment, l’objectiu és cobrir una
demanda de formació de pro-
fessionals especialitzats en el
món de les PIMES i donar res-
posta a l’entorn empresarial.

L'alta direcció comporta la
responsabilitat de la gestió glo-
bal de la generació de valor en
tots els eixos que permeten les
empreses. L'eficàcia econòmica,
unida a la gestió responsable,
amb una visió proactiva i un re-
sultat sostenible, requereix di-
rectius capaços de comprendre
les variables que configuren els
models de negoci i les seves di-
nàmiques actuals i futures. 

Les capacitats de lideratge,
motivació, comunicació, creati-

vitat i rigor intel·lectual, són avui
dia indispensables per convertir-
se en catalitzadors del canvi.

Una de les característiques
bàsiques del directiu de petites
i mitjanes empreses d'avui és la
capacitat d'aprenentatge i la
detecció de noves tendències
en management que li perme-
tin aprofitar les oportunitats de
negoci.

La capacitat d'assumir nous
reptes i la creació de noves em-
preses, amb les garanties i segure-
tat que requereixen les empreses
PIMES, implica una formació i ex-
periència sòlida en múltiples
disciplines.

Incrementar el valor de la
gestió en cada nova responsabi-
litat només s'aconsegueix amb
una solvent concepció integral
de la direcció d'empreses.

Més informació:
cesar.duch@uvic.cat

www.uviuc.cat

A vegades parlem de conceptes
massa abstractes i que no acabem
de trobar l’aplicació real en el nos-
tre dia a dia. El concepte integra-
ció ve determinat per la necessitat
que la societat catalana mantingui
una fesomia pròpia, autèntica, i
que l’arribada massiva de perso-
nes de l’exterior, no fos traumàtica
ni pels visitants ni pels autòctons.

El repte de la immigració a Ca-
talunya sembla nou. Però més tard
els que venim de fora, com és el
meu cas, que vaig venir de Mèxic,

ens adonem que no som els pri-
mers que hem arribat a aquestes
terres. Ja sabem que Colom va tor-
nar del seu primer viatge amb al-
guns indis tainos. Per no dir els
migrants grecs, fenicis, cartagine-
sos que es van instal·lar en aquests
territoris. O tots els genovesos i
francesos que vivien a la Barcelona
medieval i del 1700. 

Tard o d’hora, els migrants que
han arribat i s’han quedat, s’han
adaptat. I si no ells, els seus fills. No
cal tenir por a perdre cap identitat,

perquè la cultura és evolutiva, i res
serà igual demà. A Catalunya hi ha
un plat típic que em va sorprendre
en arribar: el pa amb tomàquet. El
plat nacional català. Però els to-
màquets van arribar precisament
de Mèxic i sense aquest país, i
sense la multiculturalitat, no tin-
dríem avui el que es considera un
plat tan propi i autèntic català. La
cuina fusió tampoc és novetat.

Més informació a:
www.mexcat.org

Secció patrocinada per l’eix comercial Creu Coberta

Els experts del barri opinen

per Xavier Lluís Fuentes, fisioterapeuta

La influència de la fisioteràpia 
sobre l’esportista

La formació a les Pimes
per Dr. Cèsar Duch i Martorell,

coordinador Màster MBA

per César Cárdena, president de MEXCAT

Pa amb tomàquet
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La història dels Castellers de
Sants continua fent passos en-
davant. Aquest cap de setmana
els Borinots celebraran el seu 23è
aniversari amb dos objectius
molt clars: alçar, com ja han fet
altres anys, el seu primer dos de
vuit amb folre de la temporada  i,
com a gran novetat d’enguany,
estrenar un nou tancament, la
soca a l’antiga. Es tracta d’un sis-
tema mixt de pinya amb els bra-
ços amunt que permet millorar
la seguretat en els castells folrats.

Els Borinots provaran d’as-
solir aquests objectius diumen-
ge, a partir de les 12 del migdia,
a la plaça de Bonet i Muixí. Els
Castellers de Vilafranca i els Xi-
quets de Tarragona acompan-
yaran els santsencs a la plaça.
Diumene la jornada arrencarà  a

dos quarts de nou amb les mati-
nades, que faran la cercavila pel
barri per anunciar l’actuació.
Després de la seva actuació, els
Borinots faran el seu tradicional
dinar de germanor a la mateixa
plaça. 

El dia abans, dissabte, la co-
lla començarà la celebració de l’a-
niversari amb una actuació de vi-

gílies a la plaça d’Osca, on ac-
tuaran amb la Colla Jove Caste-
llers de Sitges i els Castellers de
Gavà. Dissabte les Borinotes
també alçaran un castell de do-
nes, una tradició de la colla que
té més de 10 anys. Per últim, el
local social de la colla acollirà una
xerrada sobre la comunicació
del risc al món casteller. 

La colla, durant l’actuació del darrer Sant Jordi. Foto: Borinots

Els Borinots celebren aquest
diumenge el 23è aniversari

» Actuaran a partir de les 12 del migdia a la plaça de Bonet i Muixí
» Es plantegen estrenar la soca de dos i assolir el dos de vuit amb folre 

Les obres de millora de la 
plaça Joan Pelegrí, a l’octubre
REFORMA4Les obres de remo-
delació de la plaça Joan Pelegrí co-
mençaran a l’octubre. Així ho va
comunicar el Districte als veïns fa
uns dies després d’una reunió per
presentar la nova proposta de
remodelació de la plaça, que in-
corpora aportacions dels veïns.

El nou projecte inclou una mi-
llora de l’enllumenat, major trans-
parència a les dues sortides de l’a-
parcament subterrani gràcies a la
col·locació de plafons de vidre,
una nova ubicació -més central-
dels bancs i cadires per tal d’evi-

tar molèsties als veïns si algú s’hi
reuneix de nit i un parterre davant
dels habitatges del carrer Callao
per tal d’evitar danys a la façana
de l’edifici.

Tot i que els veïns estan sa-
tisfets amb la incorporació d’al-
gunes de les seves demandes,
continuen demanant més ar-
brat i noves mesures per evitar la
presència de patinadors i perquè
la reforma no quedi “en un ren-
tatge de cara”, tal com afirmen
des de l’Associació de Veïns
d’Hostafrancs a El3.cat 

POLÈMICA4Els veïns del carrer
Priorat estan en peu de guerra
contra un pipicà que el Districte
vol instal·lar en un solar del carrer.

Desenes de veïns dels edificis
que donen a aquest solar han
penjat diverses pancartes on es
pot llegir “Pipicà no”. Recorden
que fa molts anys que denuncien
que aquest espai està brut i que,
a banda del soroll que sovint s’hi
genera, des de fa temps “molta
gent ja el fa servir com un pipi-
cà, tot i no estar habilitat, cosa

que genera males olors i brutí-
cia”, explica a Línia Sants Yanick
Sabrina, veïna d’un bloc de pisos
que hi ha just al davant. Aques-
ta veïna lamenta que “si ara de-
nunciem que el solar ja actua
com a pipicà i genera molèsties,
no té cap sentit que el Districte
vulgui transformar-lo oficial-
ment en una instal·lació d’a-
quest tipus perquè aquest solar
està envoltat d’habitatges”. Sa-
brina afegeix que els veïns volen
que el solar s’adeqüi com un es-

pai verd i deixa clar que accep-
taran “qualsevol solució que no
generi soroll”,

Per la seva banda, des del
Districte deixen clar que ente-
nen les crítiques veïnals perquè
“les àrees de gossos normal-
ment els veïns no les volen a
prop” però recorden que “l’or-
denança obliga a trobar espais
de més de 700 metres qua-
drats i aquest ho és”. Tot i això,
deixen clar que estan oberts a
parlar amb els veïns.

Concerts | El ‘Primavera als Barris’ passa per la Marina
L’Espai Musical La Bàscula, del barri de la Marina de Port, serà la seu demà d’un dels
concerts del cicle ‘Primavera als Barris’, una sèrie de concerts gratuïts emmarcats en

la prèvia del festival Primavera Sound. A partir de dos quarts de vuit del vespre el 
públic podrà gaudir dels grups Cheetah Brava, Los Hermanos Cubero i Ominira. 

Redacció
SANTS

La plaça Joan Pelegrí està pendent d’una reforma. Foto: El3.cat

El pipicà de la discòrdia
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Xavier Queralt, escollit nou 
conseller de la CUP al Districte
POLÍTICA4Xavier Queralt ha
estat escollit recentment nou
conseller de la CUP-Capgirem
Barcelona al Districte en subs-
titució de Marc Santasusana,
que ha deixat el càrrec a causa
de la impossibilitat de compa-
ginar-lo amb la seva vida pro-
fessional.

Queralt va ser escollit durant
una assemblea oberta celebrada
al Centre Social de Sants i al Ca-

sal Independentista Jaume
Compte. El nou conseller va re-
bre 51 vots, mentre que l’altre
candidat, Xavier Idrac, es va
quedar en 27.

Queralt ha viscut en diversos
barris de la ciutat i des de fa un
any és militant de la CUP de
Sants-Montjuïc. D’aquesta ma-
nera Queralt s’afegeix a la tas-
ca que porta a terme la conse-
llera cupaire Lluïsa Pahissa.

SMxI s’emmiralla en 
els referèndums de Suïssa

ACTE4La sala d’actes de les
Cotxeres de Sants acollirà demà
a les set de la tarda, en el marc
del cicle ‘Diàlegs Republicans’
que organitza Sants Montjuïc
per la Independència (SMxI),
l’acte ‘Democràcia i referèn-
dums, l’exemple suís’.

Liz Castro, una de les caps vi-
sibles de l’ANC i encarregada de
la sectorial Incidència Interna-
cional de l’entitat, serà l’enca-
rregada de presentar l’acte, que
comptarà amb la presència  d’Es-
ther Flubacher, advocada suïs-
sa-catalana nascuda a Suïssa, i
de Patrick Renau, enginyer ca-
talano-suís nascut a Catalunya.

Flubacher i Renau explicaran

les característiques principals
del sistema polític suís, on els re-
ferèndums tenen un pes molt
important. Tots dos aprofundi-
ran en les raons per les quals
Suïssa aposta per un model de
presa de decisions que, tot i els
seus costos, implica donar, en
moltes ocasions, la paraula a la
ciutadania.

Des de l’any 1848 el país
helvètic ha celebrat 600 refe-
rèndums d’àmbit federal i molts
més en l’àmbit cantonal o local
des de l’edat mitjana. Un exem-
ple recent de referèndum és el
que va servir per aprovar limitar
els bons i indemnitzacions d’alts
càrrecs executius. 

Manuel Barbero, el pare que va
destapar el cas dels abusos se-
xuals als Maristes, és avui al Par-
lament Europeu per alertar als
eurodiputats sobre la problemà-
tica dels abusos sexuals i dema-
nar que es creï un registre únic de
pederastes. Barbero ha viatjat
com a president de l’associació
Mans Petites, que ha creat re-
centment per lluitar contra els
abusos i donar suport a les vícti-
mes d’agressions sexuals.

En declaracions fetes ahir a
Línia Sants, poques hores abans
de posar rumb cap a Brussel·les,
Barbero va explicar que la seva in-
tenció és “aconseguir que es creï
un registre de pederastes d’àmbit
europeu” i, al mateix temps, “fer
saber al Parlament Europeu que
el principi d’igualtat entre els
europeus hauria d’evitar la dis-
paritat actual de lleis sobre aques-
ta qüestió”.  El pare que va des-
tapar el cas dels Maristes la-
menta que “no pot ser que, de les
43 denúncies que s’han posat a
Catalunya en els darrers mesos
per suposats abusos sexuals, no-
més se’n jutgin quatre”.

Barbero explica a aquesta pu-
blicació que també vol demanar
al Parlament Europeu que “es doti
les administracions amb recursos
per fer programes de sensibilit-
zació per acabar amb aquesta
xacra”. Barbero ha inclòs totes
aquestes demandes en una carta
adreçada als eurodiputats. Un
document que acaba amb el prec
següent: “La societat demana
respostes de vostès i crec que hi ha
d'haver una resposta contundent,
ja que està en joc la salut física i
mental de les persones que pa-
teixen l'abús i el maltractament”.

La visita de Barbero al Par-
lament Europeu arriba després

que el Parlament català el rebés
a principis de març, quan la
cambra va aprovar una moció
per la qual es va comprometre a
impulsar noves mesures per ga-
rantir la protecció dels menors
als centres educatius. Barbero
està satisfet de la reacció del
Parlament, tot i afirmar que
“s’ha reaccionat després de les
meves queixes”, i de l’Ajunta-
ment, que s’ha personat al cas
com a acusació popular. 

L’opinió de Barbero canvia
quan es refereix al paper del go-
vern estatal, ja que lamenta que
no hagin “parlat del tema ni mos-
trat cap mena d’interès”.

Manuel Barbero, a l’esquerra, en una protesta contra els abusos. Foto: Línia

Els abusos sexuals als Maristes
arriben al Parlament Europeu

Albert Ribas
SANTS-MONTJUÏC



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 42 95 17
9 | líniasants.cat4 maig 2016



4 maig 2016

Comerç
| 10

líniasants.cat

Creu Coberta es compromet
contra la violència de gènere
IGUALTAT4En el marc de l’on-
zena Mostra de Comerç de Creu
Coberta del passat dia de Sant
Jordi, l’associació va renovar el
seu compromís amb la lluita
contra la violència de gènere
amb la lectura del manifest Cap
complicitat, cap silenci: alcem
la veu contra la violència de gè-
nere, que va llegir l’actor Pep
Planas. A l’acte també hi van as-
sistir el regidor del Districte,

Jaume Asens; la presidenta del
Districte, Montserrat Ballarín;
la regidora de Participació, Gala
Pin; i els regidors Raimond
Blasi, Montse Benedí i Trini
Capdevila. 

Aquest manifest, que ha es-
tat traduït a una quinzena de
llengües, forma part del pro-
grama d’activitats de la mostra
de Creu Coberta, que el rellegeix
i renova any rere any. 

Un pastís de 8 metres a la Festa
del Comerç al Carrer de Sants

MOSTRA4La Festa del Comerç
del carrer de Sants va deixar com
a anècdota a destacar l’elabora-
ció d’un pastís de vuit metres i
100 quilograms, a càrrec de
Joan Galimany i el seu fill. 

Tot i la mida del dolç, als seus
creadors els hi va semblar poc.
“Per qüestions de seguretat no
me l’han deixat fer més llarg”, as-
segurava Galimany més tard.
Sigui com sigui, els visitants a la
mostra van poder tastar aques-

ta delicatessen santsenca con-
sistent de “pa de pessic amb
ametlles, un bon farciment de
trufes, xocolata i nata”, però,
per sobre de tot, “de ganes, pa-
ciència i il·lusió”, va destacar
Galimany. 

Pel que fa a la Festa del Co-
merç, Lluís Marticella, de Sants
Establiments Units, va destacar
la “bona” afluència de visitants
a una mostra que va aplegar
prop de 200 parades. 

El petit comerç guanya adeptes
als barris. El passat dimecres 27
d’abril es va presentar l’IcoB del
primer trimestre d’enguany, un
informe que fa ESADE a petició
de la Fundació Barcelona Co-
merç sobre enquestes fetes a
660 botigues de la ciutat. El do-
cument destaca que en els pri-
mers mesos de l’any ha crescut el
nombre de veïns que fan la com-
pra al seu barri, que ha passat del
54,3% -en el mateix trimestre de
l’any passat- al 57%. La resta de
compradors vénen d’altres parts
de la ciutat (17%), de l’àrea me-
tropolitana (7%) i la resta són tu-
ristes (19%). 

L’estudi assenyala que, tot i
que l’escenari comercial de la ciu-
tat “continua sense recuperar la
vitalitat d’anys anteriors a la cri-
si”, algunes actituds de compra-
dors “fan pensar” en una possi-
ble millora de la situació “a mit-

jà termini”. De moment, però, la
situació és, segons l’IcoB, “d’a-
tonia sostinguda”, ja que la fac-
turació segueix en negatiu (-1%). 

L’estudi, tanmateix, assegu-
ra que aquesta atonia “es trenca”
durant campanyes com el Black
Friday, el CiberMonday o Nadal,
un fet que, segons l’IcoB, està afa-
vorint “el domini de les polítiques
d’ofertes i de descomptes”, les
quals “no fan més que consoli-
dar-se”. De fet, més de la meitat
dels enquestats fa esforços per
promocionar-se, com ara aug-

mentar la publicitat i la comuni-
cació, abaixar preus o millorar la
decoració de la botiga. Segons Vi-
cenç Gasca, president de la Fun-
dació Barcelona Comerç, els co-
merciants “s’esforcen majorità-
riament per la diversificació”, la
qual té com a conseqüència “una
major afluència de compradors
a les botigues”. 

L’estudi també confirma
l’augment de vendes de les re-
baixes que ja es va anunciar a
mitjans de març, tot i que l’IcoB
el limita al 0,12%.  

La facturació dels botiguers ha baixat durant aquest primer trimestre. Foto: Arxiu

Creixen els veïns que fan la
compra al seu barri, segons l’IcoB
Redacció
SANTS-MONTJUÏC

Festa | El passeig de la Zona Franca acull la Fira Marinera
Prop de 60 botigues i associacions de la Marina van sortir al carrer dissabte passat per celebrar la

Mostra de Comerç i la Fira Marinera, organitzada per l’Associació de comerciants de la Marina 
al passeig de la Zona Franca. La mostra va oferir un espai gastronòmic amb les propostes 

dels bars i restaurants del barri i va comptar amb una bona participació dels veïns. 
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Milers de persones van omplir el carrer de la
Creu Coberta durant la darrera Mostra de
Comerç, que va tenir lloc la Diada de Sant

Jordi passada. El temps va acompanyar fins al vespre,
i això va fer que tota la jornada fos plàcida, amb fa-
mílies senceres que van estar amb nosaltres gaudint
del comerç i de les activitats que organitzarem.

Entre elles, les mostres de dansa que van tenir lloc als
dos escenaris del carrer. Ens fem especial ressò de l’escola
de música Jam Session, que durant tota la tarda ens va
acompanyar amb diversos grups musicals de l’escola, amb
un gran èxit i que va provocar que els visitants ballessin al
ritme mogut que ens oferien. Tampoc hi va faltar la dansa
mexicana, amb Nayelli Abrego, els amics de les danses
de Bollywood, amb Masala, les mostres participatives de
Dance Emotion i el sempre elegant ball de La Compan-
yia de Ballet Clàssic de Catalunya, que ens van oferir co-
reografies especials per a l’ocasió. The Project Dance
també ens va mostrar les seves millors peces de dansa.

Al migdia va tenir lloc l’acte central de la Mostra,
amb la lectura del manifest contra la violència elaborat
per Creu Coberta, i que va llegir el reconegut actor ca-
talà Pep Planas. A l’acte hi va assistir el Tinent d’al-
calde i regidor del districte Jaume Asens, la presidenta
del Districte Montserrat Ballarin, el regidor Raimond
Blasi, i les regidores Trini Capdevila i Montse Benedí,
a més de molts consellers i directius d’entitats del nos-
tre barri. La Companyia, la nostra batucada, i l’Escola
Joan Pelegrí van ajudar-nos a fer més lluït aquest acte
central. També ens va visitar la regidora Gala Pin i al-
tres autoritats de la nostra ciutat.

Durant el dia, i aprofitant Sant Jordi, diversos au-
tors ens van acompanyar per signar i llibres i ser pre-
sents durant tota la jornada. Entre ells la Núria Feliu,
que presentava Dies i records d’infantesa, en Jordi Folck,
amb el seu Boig per tu, la Pilar Garcia Fuertes amb
Cuadernos de luz naranja, en Moises Peñalver que pre-
sentava Crims 3.0, i la Karla Ontiveros, amb el recull
poètic Ahorcada en el árbol.

Èxit de la Mostra de 
Comerç a Creu Coberta
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Resum fotogràfic de la Mostra de Comerç

Us oferim un recull de 
les fotografies d’en 

Fernando Descárrega 
d’aquest dia tan 

important per a nosaltres
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Glothink Group, dedicada al món del
benestar i l'esport, ens va acompanyar
el dia 23 a la Mostra de Comerç. Al
llarg d'aquell dia van poder gestionar un
espai d'uns 250 metres quadrats, on van
tenir lloc un conjunt d'activitats lúdico-
esportives que van engrescar els ciuta-
dans, en especial la mainada, i que
vinculaven l'esport i el comerç. 

Durant el dia van tenir lloc activi-
tats de zumba, jocs cooperatius, jocs
competitius, repartiment de premis i
difusió de la participació. A més, els
participants van rebre una consumició,
o un maquillatge d'una rosa o d'un lli-
bre al seu rostre. A més, gràcies a
Nacex, els nens i nenes participants
van guanyar molts regals.

Centenars de persones a l’àrea de 
Glothink de la Mostra de Comerç

La poetessa mexicana Karla Ontiveros
realitzarà una performance el divendres
vinent 6 de maig a les 19.00h al Mee-
ting Point (Creu Coberta 26), en la qual
presentarà el seu darrer llibre Ahorcada

en el árbol. Amb la performance podrà
mostrar els sentiments que desgrana en
aquest llibre que ja va presentar fa uns
dies durant la Mostra de Comerç i la
diada de Sant Jordi.

Karla Ontiveros, 
‘performance’ i poesia 

al Meeting Point

Després del llançament del seu primer
disc, Mia Fuentes ha aconseguit, als
seus 25 anys, posicionar-se com una de
les artistes emergents del pop fusió en
l’àmbit nacional. Aquest any ha estre-
nat el disc Enredadera, un treball amb

10 temes propis en què ens parla d'a-
mor, esperança, nostàlgia i somnis per
complir. Nascuda a Ulldecona el 1991,
Mia es defineix com una dona sensi-
ble, creativa i persistent a l'hora d'arri-
bar a les seves fites.

Mia Fuentes,
al Meeting Point
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&
La Fira dels Clicks del Poble Espanyol homenatja 

‘El Quixot’ en el 4t centenari de la mort de Cervantes

Un any més, els famosos clicks de
Playmobil® envairan el Poble
Espanyol. Durant el cap de set-

mana del 14 i 15 de maig, un especta-
cular diorama dedicat al Quixot serà el
gran protagonista de la tercera edició de
la Fira dels Clicks de Playmobil® al re-
cinte de Montjuïc, en homenatge a Mi-
guel de Cervantes en el quatricentenari
de la seva mort. 

Però aquest no serà l’únic reclam
d’aquesta fira. Hi haurà més de 175 m2
d’espectaculars recreacions! Seran dig-
nes de veure els diorames dedicats a Star
Wars, la II Guerra Mundial, Terra
Santa, la Guerra de la Independència
americana, els víkings, els troglodites, un
torneig medieval, pirates, el Far West i
també el càmping. 

Com a complement a l’exposició de
Clicks, nens i adults podran gaudir de di-

verses activitats paral·leles, totes elles rela-
cionades amb aquests entranyables ni-
nots: taller de decoració de galetes,
concurs de fotografia, pintacares, el ta-
ller “Fes la teva carota click”... I a la
Plaça Major podreu mirar i remirar entre
els estands de venda, on hi podreu trobar
els més curiosos Clicks i complements
nous, de segona mà o descatalogats. No
hi faltarà tampoc el concurs de diorames,
on tothom hi pot participar ja sigui indi-
vidualment, en família o amb amics. 

L’entrada a la 3a edició de la Fira dels
Clicks al Poble Espanyol tindrà un preu
de 6€ per a residents a Catalunya (nens
menors de 4 anys, entrada gratuïta). 

Associació de Comerciants

Creu Coberta

&

Més informació i venda 
d’entrades amb descompte a
www.poble-espanyol.com

A Arenas de Barcelona premiem les teves compres

Barcelona, abril de 2016.
Per premiar la fidelitat
dels nostres clients, el

centre comercial Arenas de
Barcelona, propietat de Metro-
vacesa, sortejarà dos carros de
la compra i 20 entrades dobles
de cinema cada setmana du-
rant aquest 2016. La cam-
panya "Els dimecres t'omplim
la nevera", consisteix a presen-
tar un tiquet de compra de 50€,
o superior, de qualsevol dime-
cres, en un dels dos supermer-
cats del centre Mercadona o
Veritas, al Punt d'Informació
del centre al costat del cupó de

participació. Al guanyador del
sorteig se’l reemborsaran els
diners d'una nova compra d'un
màxim de 150€ en el mateix
establiment.

Cada setmana sortejarem
20 entrades dobles pels cinemes
Balañà Arenas, a través de la
campanya "Els dimarts et
duem al cinema". Totes aque-
lles persones que presenten un
tiquet de dinar o sopar realitza-
des un divendres en qualsevol
restaurant del centre per valor
superior a 60€ podran entrar al
sorteig de 20 entrades dobles de
cinema.



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 42 95 17
15 | líniasants.cat4 maig 2016



4 maig 2016

Entrevista
| 16

líniasants.cat

Gairebé ja fa mig any que,
per una reestructuració del
govern municipal, va pas-

sar a assumir també l’àrea de Co-
merç. Com valora els primers me-
sos al capdavant d’aquest àmbit?
Força positivament. En aquell mo-
ment es va considerar que era bo
que momentàniament l’assumís jo
perquè ja coneixia aquest món, en
el qual em sento molt còmode.
Crec que fins ara ha estat fàcil la in-
terlocució amb els botiguers.

Com l’han rebut? Com és la rela-
ció entre vostè i els eixos?
Jo crec que bona. I la demostració
d’això és que en molt poc temps
hem trobat una solució al tema
dels horaris comercials. 

Veient la llarga llista de respon-
sabilitats que té, ja li queda temps
per dedicar-se a l’àrea de Comerç
tant com voldria?
Ningú podria dedicar-li tot el temps
que voldria, perquè això no té límit.
El temps és el que és i les persones te-
nim limitacions, però crec que li de-
diquem totes les hores que podem.
I amb els comerciants tenim un con-
tacte fluid. 

Nosaltres també parlem sovint
amb ells. Fa uns mesos, Vicenç
Gasca, president de la Fundació
Barcelona Comerç els últims qua-
tre anys, ens va dir que “cal elimi-
nar barreres i tenir un diàleg franc”
amb el govern. Vostè també en
veu, de barreres?
Jo no en veig. Des del comença-
ment hem tingut una línia clara d’a-
favorir el comerç de proximitat. I de
diàleg franc ja en tenim. Justament
amb Vicenç Gasca mantenim una
bona relació. 

Potser al que es referia Gasca és, per
exemple, a la capacitat d’arribar a

acords entre consistori i botiguers,
com el que van aconseguir pel
que fa als diumenges d’obertura i
que vostè citava fa un moment.
Si es referia a això, els fets demostren
que ha estat així des del principi. A
la primera de canvi hem pogut tro-
bar una solució als horaris comer-
cials. Tothom va haver de cedir,
però d’això es tracta. 

Aleshores es va parlar molt d’unió
dels botiguers, però dies més tard
el president de Barcelona Oberta,
Gabriel Jené, va dir que havien ac-
ceptat l’acord perquè “la bel·lige-
rància permanent no és positiva”.
Tot plegat sembla un pèl fràgil.
No. Cada associació té els seus plan-
tejaments, però tothom va firmar i no
hi va haver bel·ligerància. No hi po-
dia haver cap entitat que imposés els
seus plantejaments, com tampoc ho
va fer el govern municipal. 

Vostè creu, com diuen alguns, que
el petit comerç està perdent com-
petitivitat limitant els horaris?
No. Allà on s’han fet polítiques de li-
beralització, com a Madrid, el comerç
hi surt perdent. Per tant, la liberalit-
zació va en detriment del petit co-
merç. Obrir cada dia de la setmana no
fa comprar més. El debat no és
aquest, sinó la competència amb les
grans superfícies. El petit comerç ha
de competir-hi aprofitant les eines
que el fan fort: la seva singularitat o
l’assessorament directe que presta als
clients, per exemple.

Precisament, l’ampliació de les
grans superfícies és una altra de
les preocupacions dels comer-
ciants. Vostès s’hi han mostrat en
contra des d’un inici. Pot prome-
tre que no n’hi haurà més?
Bé, no tenim suficients eines per ac-
tuar-hi en contra. Intentem utilitzar to-
tes les que tenim disponibles, però
fins a on ens marca el règim jurídic.
Però allà on tinguem capacitat d’ac-
tuació i hi hagi una decisió política al
darrere, com és el cas de la Maqui-
nista, per exemple, jo puc prometre

que no ho permetrem. En aquest cas
concret així ho estem intentant.

Amb tot, però, no es pot compro-
metre que no hi haurà més amplia-
cions de centres comercials, doncs.
Jo els puc dir que, on tinguem capa-
citat per incidir-hi, el nostre compro-
mís és que no hi hagi cap més su-
perfície d’aquestes dimensions. 

Un altre dels temes estrella és el top
manta, respecte del qual sí que hi
ha unió entre els botiguers, que es
queixen de manca de contundèn-
cia de l’Ajuntament. Per altra ban-
da, els manters acusen el consistori
d’haver-los “traït”. Què hi té a dir?
El top manta és un problema de to-
tes les grans ciutats: no ha aparegut
amb nosaltres. Dit això, defensem que
no hi pot haver venda de productes

falsificats, però que amb la pressió po-
licial no n’hi ha prou. Creiem que s’ha
de lluitar contra les fonts d’aquests
productes, que arriben a través del
Port. Per això hem emplaçat les altres
administracions que hi tenen com-
petències a actuar-hi. 

En aquest sentit, compten amb la
complicitat de l’Estat? Fa poc,
des de la Delegació del govern
espanyol van dir que oferien la
seva ajuda per afrontar aquesta
qüestió.
Amb la Generalitat tenim compli-
citat, i amb l’Estat també estem tre-
ballant. No hi ha cap administra-
ció que vulgui cap altra cosa que
no sigui intentar trobar una solu-
ció a la problemàtica o minimitzar
el seu impacte.

És la qüestió més complicada
que ha hagut d’afrontar com a re-
gidor de Comerç?
És una situació complexa, sí, i no hi
ha solucions senzilles. 

Creu que es podrà solucionar aviat?
Hi ha temes on el concepte ‘solució’
és difícil d’aplicar. El top manta no és
un estoc, és un flux constant, i no és
una qüestió de la ciutat, és un pro-
blema derivat de la desigualtat
mundial. No resoldrem a Barcelona
el que és un tema global. Els boti-
guers mostren la seva insatisfacció
i els manters també, cosa que vol dir
que estem actuant.

Les botigues emblemàtiques han
estat també una qüestió desta-
cada. Vostès han aprovat un pla de
protecció, molt similar al plante-
jat per CiU el mandat passat, però
l’associació que aplega aquests co-
merços no ho veu suficient i diu
que el consistori “no està pel cas”.
Què els respon?
Els emblemàtics són com el top
manta, un problema que arrossega
la ciutat des de fa anys. CiU no va ser
capaç d’aprovar el pla de protecció
en el seu mandat i l’hem hagut
d’aprovar nosaltres a posteriori.

Quan estarà enllestit l’estudi per
determinar la viabilitat d’ajudar
o fins i tot comprar comerços em-
blemàtics per part del consistori?
Aviat. Està a punt de caure. Estem
dins dels terminis.  

El que fa temps que es diu que està
a punt de caure és el pacte de go-
vern amb el PSC. I corren rumors

que, si els socialistes acaben en-
trant a l’executiu, podria haver-hi
de nou un canvi en la regidoria de
Comerç, la qual assumiria el PSC.
Si hi ha un pacte amb els socialistes,
hi haurà àrees que passaran a ser
governades per ells. Quan es formuli
l’acord sabrem exactament quines
seran. De moment, estem en una
fase de rumors, els quals desconec. 

Al principi ha pronunciat la pa-
raula “momentàniament” quan
parlàvem del moment en què es
va fer càrrec de l’àrea de Comerç.
Ja es preveia que seria una situa-
ció provisional?
No. En aquell moment vam creure
convenient que l’assumís jo, però
amb la voluntat de poder prendre una
decisió més endavant sobre si l’havia
de tornar a assumir un comissionat o
qualsevol altre supòsit.

Per tant, a hores d’ara no pot ga-
rantir que serà el regidor de Co-
merç fins al final del mandat.
A hores d’ara, excepte l’alcaldessa,
que és l’única que està sense qües-
tionar, no hi ha ningú a dins del go-
vern que pugui garantir una cosa
així. Sabem que, si hi ha un pacte,
pot haver-hi qualsevol canvi, i els re-
gidors estem a disposició. 

Com creu que veurien els boti-
guers que hi hagués una tercera
persona al capdavant de Comerç
en menys d’un any?
L’important és que no hi hagi canvis
de criteri. La resta no ha de crear cap
problema, perquè l’important és la
coherència programàtica. I aquesta
està assegurada. 

“On tinguem capacitat
per incidir-hi no hi haurà
cap gran superfície més”

“El top manta és un
problema de totes 
les grans ciutats: 
no ha aparegut 
amb nosaltres”

Perfil | Agustí Colom, el segon responsable de Comerç en un any
Agustí Colom va assumir les responsabilitats de l’àrea de Comerç el novembre passat en substitució de Miquel 
Ortega, el qual va passar a ser cap de gabinet de la primera tinença d’alcaldia després d’un canvi a l’organigra-

ma municipal provocat per la renúncia de Raimundo Viejo. Aleshores, a les portes del primer Nadal sense la
pista de gel, Colom va haver d’agafar les regnes d’una de les àrees que més mals de cap ha causat al govern.  

Agustí Colom / regidor de Comerç

El regidor de l’Eixample i responsable d’Ocupació, Empresa, Turisme i, 
des del novembre, també de Comerç, ens rep mig any després de fer-se càrrec
d’aquesta àrea, possiblement una de les que més polèmica ha generat fins ara.
Colom fa balanç de la seva acció, de les fites assolides i dels reptes del sector. 

A. Nadeu / F. J. Rodríguez
BARCELONA
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La Diputació de Barcelona vol
mantenir una relació paritària i
respectuosa amb l'autonomia
dels municipis de la seva de-
marcació. Per això s'han posat en
marxa les Meses de concerta-
ció, la fórmula que permet un
pacte bilateral entre la mateixa
Diputació i cadascun dels 310
municipis barcelonins –excepte
la ciutat de Barcelona, que en
queda al marge–, per determinar
quines són les seves prioritats in-
versores per a aquest mandat
municipal. La inversió prevista,
detalla l’ens provincial, és de 305
milions d'euros. 

La Diputació, com a impul-
sora de la vocació municipalista,
ha promogut que les reunions
de les meses de concertació no
només tinguin lloc a la seu ins-

titució, sinó que també es rea-
litzin arreu del territori.

ÀMBITS DE COOPERACIÓ
Les Meses de concertació per-
metran detectar quines són les
preferències de cada municipi i
quins ajuts econòmics els ator-
garà la Diputació. La prioritat és
potenciar noves inversions al te-
rritori que fomentin la diversifi-
cació econòmica.

Amb tot, la despesa corrent
continua sent un dels altres àm-
bits de cooperació de la Xarxa de
Governs Locals 2016-2019, que
també aposta pel manteniment
i reposició d'inversions, la pres-
tació de serveis públics i la ga-
rantia de la cohesió social.

Cadascun dels 310 ajunta-
ments han pogut presentar fins a
cinc sol·licituds. Un cop tramitades
les peticions, la Diputació de Bar-
celona valora tècnicament la via-
bilitat dels projectes locals, abans
de convocar la Mesa de concer-

tació entre la presidenta de la
corporació, Mercè Conesa, el vi-
cepresident primer, Dionís Guite-
ras, i l'alcalde de cada municipi.

DISTRIBUCIÓ
Amb l'objectiu de garantir una mi-
llor aplicació dels recursos públics
a les necessitats de tots els ciu-
tadans, i de donar resposta a la re-
alitat asimètrica del territori, els
criteris per distribuir els imports
entre els diferents municipis han
estat determinats pel nombre
d’habitants, la capitalitat i el te-
rritori, entre d'altres criteris.

La Diputació també ha tingut
en compte la previsió d'assoli-
ment dels objectius marcats i de les
seves necessitats, així com el fet
que aquests projectes satisfacin les
necessitats dels municipis amb
els menors costos possibles. 

Finalment, també s'han con-
siderat els projectes mancomu-
nats o que s'impulsin entre di-
verses administracions.

Invertint al territori
» La Diputació de Barcelona destinarà 305 milions d’euros al conjunt de municipis barcelonins
» L’ens provincial pactarà amb cada ajuntament quines són les seves prioritats d’inversió

Redacció
BARCELONA

Durant l’anterior mandat, la Diputació va impulsar la reforma del pont de Sant Quirze de Besora, sobre el riu Ter. Foto: Diputació de Barcelona

AJUDES4Les Meses de con-
certació, juntament amb els Ca-
tàlegs de serveis, els Programes
complementaris i altres instru-
ments, són les eines que estruc-
turen el Pla "Xarxa de Governs
Locals 2016-2019". A través d’a-
quest programa, la Diputació
de Barcelona desplega l'exercici
de les seves competències amb
la voluntat de prestar un suport
integral als governs locals, però
també centrada en les perso-
nes i en l'aposta per la diversifi-
cació econòmica del territori.

D'aquesta manera, la garantia
de la cohesió social, el foment de
la diversificació econòmica del te-
rritori, l'aposta pel compliment
dels principis de transparència i
bon govern, i la promoció de l'e-
quilibri territorial són els princi-
pals objectius. En aquest sentit, la
Diputació aposta per reforçar la
cooperació i l'assistència local
en favor dels petits municipis i
d'aquells altres que, per qües-
tions geogràfiques o demogràfi-
ques, compten amb unes carac-
terístiques especials. 

Suport integral

@diba
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En Juan Pedro María i la Rosa Grané són una
parella que ha demostrat que mai és tard per
iniciar qualsevol projecte. Amb 57 i 55 anys res-
pectivament, aquest matrimoni santsenc es va
proclamar campió d’Espanya a l’Hospitalet de
l’Infant el passat 24 d’abril, en coronar-se com
els millors d’entre 30 parelles arribades de tot
l’estat. El Juan Pedro i la Rosa van començar a
ballar per diversió fa 10 anys i, el 2008, van en-
trar a la roda del ball esportiu, on han fet una
carrera meteòrica. El Juan Pedro ens ho explica
en una entrevista. 

Una parella de ballarins
santsencs triomfen en l’últim

campionat estatal de ball
esportiu celebrat a

l’Hospitalet de l’Infant

“El nostre repte és anar
millorant dia a dia”

Juan Pedro María i Rosa Grané

Com us sentiu després de guanyar
l’estatal a l’Hospitalet de l’Infant? 
Doncs molt contents. Ens vam convertir
en campions en la categoria de ‘10 balls’,
consistent en cinc de llatins –samba, cha-
chacha, rumba, pasodoble i jive– i uns al-
tres cinc d’estàndards –vals anglès,
tango, vals vienès, slow fox i quickstep–,
un triomf amb el qual revalidem el de
l’any passat, després d’haver estat que-
dant segons els dos anteriors. 

Va ser molt dur?
Hi competíem 30 parelles, les quals vam
estar ballant des del matí fins ben en-
trada la nit. 

Certament és un nivell d’exigència
molt alt. Com us prepareu per a la com-
petició?
A més de les hores d’entrenament que
fem a l’escola de dansa Ball Centre de
Sants, anem a Sant Joan Despí a practicar
de la mà de dos professors de dansa, una
bielorussa i un català que han guanyat di-
versos campionats. Tot plegat, dediquem
entre 10 i 12 hores a la setmana a ballar. 

Entre la feina i altres obligacions, la
dansa ocupa un lloc important a les
vostres vides. Quan vau començar a
ballar?
De manera amateur, acompanyant uns
amics, fa 10 anys a Ball Centre. Dos anys
més tard, el 2008, vam decidir fer el salt al
ball esportiu i, en només dos anys, vam
aconseguir pujar a la màxima categoria
estatal. 

Un pas endavant que us ha aportat
molts èxits. Com és que vau decidir de
fer-lo?
Un dia, per casualitat, un jutge de cam-
pionats de dansa internacionals ens va
veure i ens va plantejar la possibilitat de
competir. Llavors, vam participar en un
certamen i, com que ens va anar bé, vam
decidir seguir-hi. Així va començar tot. 

Una decisió encertada...
Sí. El que has de fer és anar competint els
caps de setmana, tot i que és opcional.
Mires el trofeu que s’organitza i, si t’inte-
ressa, t’hi apuntes. D’aquesta manera vas
millorant el teu rànquing. De fet, en l’àm-

bit estatal som segons de balls llatins i
quarts d’estàndards. 

Tinc entès que també heu sortit a l’es-
tranger a participar en certàmens a
França, Alemanya o Itàlia.
Sí. 

I com han estat aquestes experièn-
cies?
Interessants, perquè competeixes amb
gents que no coneixes de res i que tenen
molt bon nivell. A Europa ens porten
molt d’avantatge, perquè t’enfrontes
amb ballarins que van començar molt
joves i que mai no ho han deixat. 

Ja per acabar, quins reptes us mar-
queu de cara al futur?
El repte és anar millorant diàriament. Tre-
ballar dia a dia per fer-ho millor, ja que
cada any hi pugen més joves i és més di-
fícil, perquè tenen molt bon nivell. Amb
tot, el nostre repte també segueix sent
poder tenir una excusa per viatjar pel
món i fer turisme. Ens ho prenem com
un hobbie.
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DISSABTE 7 DE MAIG
10:00 Catorzena trobada i exposició de labors

fetes amb agulles, a càrrec de l’Associació de
Dones Artesanes. / Jardins dels Drets Humans
(C/ Foneria, 19).

DIUMENGE 8 DE MAIG
9:00 Excursió a Hostafrancs de Sió, una activi-

tat que celebra l’agermanament entre el ba-
rri i aquest poble dels Plans de Sió, a la Se-
garra. Places limitades, cal inscriure’s a l’As-
sociació de Veïns d’Hostafrancs.

DILLUNS 9 DE MAIG
17:00 Xerrada per aprendre tècniques per bus-

car feina a l’estiu al Punt Jove de Sants-Mont-
juïc (C/ Muntadas). Cal inscripció prèvia. 

DISSABTE 14 DE MAIG
11:00-14:00Mostra d’art al passatge Fructuós

Gelabert, amb diversos artistes. Organitza el
Col·lectiu d’Artistes de Sants. 

14 I 15 DE MAIG
Matí-TardaTercera Fira dels Clicks al Poble Es-

panyol, que enguany homenatja el Quixot en
el quart centenari de la mort de Cervantes.
/ Poble Espanyol. 

DIVENDRES 13 DE MAIG
18:00 Lletra petita. Llibres a escena. Narració

El gripau babau, a càrrec de la companyia La
Sal, la història d’un capgròs que es transfor-
ma en gripau. / Biblioteca Vapor Vell. 

DIMECRES 18 DE MAIG
18:00 Lletra petita. Sac de rondalles. Contes a la

mà, càrrec de Marta Gorchs. Activitat adreçada
per a nens i nenes d’entre 2 i 4 anys. Entrada
gratuïta. / Biblioteca Francesc Candel.

DEMÀ DIJOUS 5 DE MAIG
20:45 Segon partit del play-off pel títol a Divi-

sió d’Honor entre el Mediterrani i l’Atlètic Bar-
celoneta. / Piscina Josep Vallès.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Espectacle a càrrec de la companyia Los
Herrerita sobre el riure, un dels plaers
més grans que hi ha. Entrada gratuï-
ta (inclós a la del recinte). / Poble Es-
panyol. 

Espectacle familiar
The Flamingos

Dg. 8 de maig a les 12:30

Trobada a Cotxeres i recorregut per di-
ferents indrets de Sants. La ruta farà
un homenatge a Ramon Llull. Orga-
nitza el Col·lectiu d’Artistes de Sants.

Passejada 
Poètic/literària

Ds. 7 de maig a les 10:00

Partit de futbol
Sants-Andorra

Dg. 8 de maig a les 12:00

La plaça d’Osca –dissabte– i la plaça
Bonet i Muixí –diumenge– seran els
escenaris de la festa que recorda gai-
rebé un quart de segle de vida de la co-
lla castellera. 

23è aniversari
dels Castellers de Sants

Ds. 7 i dg. 8 de maig

El Sants rep a casa l’Andorra, en un par-
tit corresponent a la 31a jornada de
competició de Primera catalana. /
Camp de l’Energia. 

El Medi comença el ‘play-off’
pel títol contra el Barceloneta
WATERPOLO4Finalment es van
complir els pronòstics i el Me-
diterrani va acabar en vuitena
posició a la lliga, tot i guanyar el
darrer partit de lliga regular per
8 gols a 13 contra el Navarra.

Per tant, el primer rival que
s’han trobat els santsencs a
quarts ha estat l’Atlètic-Barce-
loneta, que ha tancat la fase re-
gular en primera posició  amb
una renta de punta considerable

respecte el segon, el Sabadell. Al
tancament d’aquesta edició en-
cara no havia finalitzat el primer
partit  de l’eliminatòria, que es va
disputar ahir a partir de les 9 de
la nit a la piscina Sant Sebastià.

El segon enfrontament serà
demà dijous, a la Josep Vallès, a
partir de tres quarts de 9 del ves-
pre, on es podria decidir el des-
tí de l’eliminatòria, ja que es
juga al millor de tres partits. 

Superherois per un dia 
contra l’exclusió i la pobresa 

SOLIDARITAT4La plaça de Jo-
sep Puig i Cadafalch, als peus de
la Font Màgica de Montjuïc,
serà l’escenari diumenge d’una
nova edició del Superheroi(ne)s
BCN Day, una activitat que com-
bina la festa i l’espectacle amb la
superació de proves físiques per
ajudar a cinc entitats solidàries. 

La jornada lúdico-esportiva
compta amb l’apadrinament de
diverses personalitats de la cul-
tura, com ara l’humorista Toni

Albà o l’actor Manel Piñero, en-
tre altres. 

Aquesta iniciativa vol sensi-
bilitzar els participants –que es-
tan convidats a assistir-hi dis-
fressats de superherois– amb
problemàtiques socials. Les cau-
ses amb les quals col·labora l’ac-
te volen garantir tres àpats al dia
per a tothom, la prevenció del
consum de drogues, el benestar
dels infants i beques escolars per
a persones amb discapacitat.

Ha arribat l’hora de la veritat. La
UE Sants es jugarà l’ascens a
Tercera en les últimes quatre jor-
nades que resten de competició
regular. Després de l’empat a tres
gols a domicili contra el Manre-
sa de diumenge passat, els de
Tito Lossio han caigut a la ter-
cera posició amb 50 punts, a un
del segon, l’Horta, i a dos del lí-
der, el Vilassar. 

Per poder pujar, el Sants ha
d’aconseguir quedar en primera
posició –ascens directe– o bé fi-
nalitzar segon i jugar-s’ho tot en
una eliminatòria a doble partit
contra el subcampió de l’altre
grup. Amb quatre jornades en-
cara per jugar i tan poc marge
entre els primers, les opcions es-
tan més que obertes. 

La primera gran final del
Sants serà diumenge a l’Energia
contra l’Andorra, sisè classificat
amb 47 punts, a només tres dels

santsencs, fet que converteix
aquest partit en perillós. De fet,
al partit d’anada els verd-i-blancs
van perdre per dos a un.  

La següent setmana el Sants
jugarà a domicili contra la Mo-
lletense, últim classificat que ja
ha certificat el seu descens a
Segona catalana. Un enfronta-
ment, a priori, fàcil. 

A la penúltima jornada els de
Lossio jugaran un altre partit
fora de casa, en aquest cas con-
tra el Farners, un conjunt de mit-

ja taula que ha guanyat els seus
últims cinc enfrontaments. 

Però el gran partit, el que se-
gurament decidirà qui puja a
Tercera i qui no, serà el de la da-
rrera jornada, que enfrontarà el
Sants contra el Vilassar, l’actual
líder, a l’Energia. A l’anada el
Sants va derrotar els mares-
mencs a domicili per la mínima.
Un resultat que, si tot ha anat bé
les jornades anteriors, pot sig-
nificar el retorn a Tercera de la
UE Sants. 

L’equip necessitarà la seva afició en els partits que resten a casa. Foto: UESA

El Sants es juga l’ascens 
en les quatre jornades finals

Redacció
SANTS

Ajornament | La Festa del bàsquet inclusiu es farà el 28 de maig
El Torneig 3x3 de la Festa del bàsquet inclusiu, que s’havia de celebrar dissabte passat, es va

ajornar a causa de les previsions de pluja. La nova data del campionat, que organitza la 
Federació Salut Mental Catalunya en col·laboració amb altres entitats del barri com Sants 

Establiments Units, és el pròxim dissabte 28 de maig, al parc de l’Espanya Industrial. 

AGENDA    UINZENALQ
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